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Bättre matchklimat inom fotbollen 
 

Svar på skrivelse från Mikael Peterson (C) och Hanna 
Wistrand (L) 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 

Sammanfattning 
Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) har inkommit med en 
skrivelse om bättre matchklimat inom fotbollen. I den argumenterar 
de för den betydelsefulla roll idrotten har för barns hälsa, 
gemenskap och trygghet. De beskriver också problemen med 
ordningsstörningar och disciplinärenden inom fotbollen. Med 
anledning av beskrivningen ställer de fyra frågor. Förvaltningen 
lämnar sina svar på frågorna i detta tjänsteutlåtande. 

Ärendet 
Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) har inkommit med en 
skrivelse om bättre matchklimat inom fotbollen. I den skriver de att 
idrott, särskilt fotboll, spelar en viktig roll för barns hälsa, 
gemenskap och trygghet. De skriver också att fotbollen, som 
Sveriges största idrott, speglar samhällsutmaningar som våld, hot 
och ordningsproblem. I Stockholm arrangeras cirka 50 000 matcher 
årligen, men varje år hanteras också hundratals disciplinärenden, 
främst inom herr- och pojkfotboll. Trots dessa problem är de flesta 
matcher positiva.  
 
De tar upp att Stockholms fotbollförbund arbetar aktivt för att 
förbättra matchklimatet genom observatörer och utbildning samt att 
förbundet anställt en person med bättre matchklimat som enda 
uppdrag. Skribenterna vill att staden stärker samarbetet med 
förbundet, ökar stödet vid högriskmatcher genom ordningsvakter 
och överväger kameraövervakning för att skapa en tryggare miljö. 
 
I skrivelsen ställer de följande frågor: 
1. Vad gör Stockholms stad idag för att matchklimatet under 
fotbollsmatcher är så bra som möjligt? Allt ifrån dialogen med 
föreningar och förbund till hur man planerar idrottsanläggningar.  
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2. Hur kan Stockholms stad, genom idrottsförvaltningen, jobba för 
ett bättre matchklimat i Stockholm? T.ex. hur kan ett bättre 
samarbete med Stockholms fotbollförbund göras?  
 
3. Skulle staden kunna stötta upp Stockholms fotbollförbund och 
fotbollsföreningar med att finnas på de högriskmatcher StFF:s 
matchobservatörer inte kan medverka på med t.ex. patrullerande 
ordningsvakter, fältassistenter eller annat?  
 
4. Vi vet att staden är igång med att sätta upp många nya 
övervakningskameror runt om i Stockholms stad. Vad har staden för 
möjlighet, i samarbete med polisen, att sätta upp tillfälliga 
övervakningskameror på sina egna idrottsanläggningar under 
fotbollsmatcher som förväntas bli stökiga? 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av idrottsstrategiska enheten i samarbete med 
avdelningen för idrottsverksamhet inne. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
1. Vad gör Stockholms stad idag för att matchklimatet under 
fotbollsmatcher är så bra som möjligt? Allt ifrån dialogen med 
föreningar och förbund till hur man planerar idrottsanläggningar.  
 
Säkerhetsenheten på stadsledningskontoret sammanställer varje 
torsdag en samlad lägesbild som skickas till stadens förvaltningar 
och bolag. Idrottsförvaltningen rapporterar om incidenter och behov 
av samverkan. Där kan kommande och genomförda matcher med 
ordningsstörande inslag anmälas. Rapporten syftar till att dela läget, 
med fokus på säkerhet och trygghet. Den gemensamma lägesbilden 
ska också skapa bättre förutsättningar att arbeta samordnat då 
utmaningarna kring säkerhets- och trygghetsarbetet är komplext och 
involverar de flesta förvaltningar och bolag.  
 
Stadsdelsförvaltningarna får då en samlad lägesbild över varandras 
nuläge samt delas och diskuteras med fackförvaltningarna. Därtill 
så ger en samlad lägesbild stadsledningskontoret ett förbättrat 
beslutsunderlag för att leda, samordna och inrikta stadens säkerhets- 
och trygghetsarbete. En förbättrad lägesbild ökar möjligheterna för 
prioritering av resurser i samarbete med exempelvis 
Polismyndigheten, stadens mobila ordningsvakter, fältassistenter 
och andra aktörer.  
 
Staden gör mycket på flera olika fronter för att bidra till att idrott 
innebär glädjefyllda och trygga mötesplatser. Under pandemin 
förekom det att ungdomar samlades för att genomföra spontana 
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matcher mellan lag, skolor eller stadsdelar. I flera fall uppstod 
ordningsstörningar, skadegörelse och fylla. Därför skapades en 
organisationsstruktur där idrottsförvaltningen, berörda 
stadsdelsförvaltningar, socialförvaltningen, Stockholms 
Fotbollförbund och polisen ingick. Syftet var att förebygga problem 
och därefter etablera relationer med de grupper som kunde 
genomföra matcher på ett organiserat sätt. 
 
Huliganism har spridit sig från elitfotbollen till lägre divisioner. 
Ungdomar och barn som är supportrar till de stora klubbarna har 
ibland också ett lokalt lag de följer. Idrottsförvaltningen samarbetar 
med berörda föreningar och stadsdelsförvaltningar, förbundet samt 
polisen för att förebygga bråk och försöka skapa positiva 
matchmiljöer för dessa föreningar. 
 
Stockholmsalliansen (samverkansorgan för DIF, HIF, AIK) får 
sedan många år stöd av idrottsnämnden för att utbilda publikvärdar 
och annan personal för att kunna genomföra så trygga arrangemang 
som möjligt. De stora klubbarna i Stockholmsområdet har en viktig 
roll att spela för att dämpa negativa tendenser runt lokala 
föreningar. Samtal pågår för att upprätthålla och utveckla arbetet. 
 
Genomförandeansvaret för det som kallats Program Supporter finns 
numera på socialförvaltningen. Efter pandemin har 
stadsdelsförvaltningarna behövt prioritera sina fältresurser till andra 
insatser och ett nytt arbetssätt har växt fram. Det bygger på att 
ungdomsjouren arbetar för att ta hand om utsatta eller behövande 
ungdomar i samband med riskmatcher. 
 
Breddföreningar spelar ofta sina matcher på stadens vanliga 
idrottsplatser. En utgångspunkt för utformningen av dessa är att de 
ska vara öppna och tillgängliga. Det vore en starkt negativ signal till 
stockholmarna om vi utformade dem för att kunna skilja människor 
åt. Det skulle dessutom vara logistiskt svårt, för att inte säga 
omöjligt, att lyckas med detta. 
 
2. Hur kan Stockholms stad, genom idrottsförvaltningen, jobba för 
ett bättre matchklimat i Stockholm? T.ex. hur kan ett bättre 
samarbete med Stockholms fotbollförbund göras?  
 
Förvaltningen upplever att samarbetet med Stockholms 
Fotbollförbund är bra och att upplevelsen är ömsesidig. Staden, 
genom idrottsförvaltningen, berörda stadsdelsförvaltningar och 
socialförvaltningen, samt förbund och föreningar har både 
säsongsplanerande samtal, proaktiva dialoger inför enskilda 
matcher eller med föreningar med särskilda utmaningar, akuta 
insatser och erfarenhetsutbyte efter genomförda insatser.  
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I detta arbete ligger en gemensam ambition att ständigt bli bättre på 
att möta de olika typer av ordningsstörningar som inträffar. 
Förvaltningen känner inte till att det finns åtgärder som önskas av 
förbundet som inte genomförs idag. 
 
3. Skulle staden kunna stötta upp Stockholms fotbollförbund och 
fotbollsföreningar med att finnas på de högriskmatcher StFF:s 
matchobservatörer inte kan medverka på med t.ex. patrullerande 
ordningsvakter, fältassistenter eller annat?  
 
De resurser som nämns finns inte inom idrottsförvaltningens 
organisation. Det är därför svårt att svara på hur de förvaltningarnas 
resurser kan hanteras. Det kan däremot nämnas att fältassistenter 
redan idag finns runt de matcher där ungdomsoroligheter befaras 
uppstå. Idrottsförvaltningens anläggningspersonal har inte större 
befogenheter att ingripa vid ordningsstörningar än vilken person 
som helst. De tillför därför ingen ytterligare skyddsfaktor till 
matchen. Tvärtom riskerar ordningsstörningar att bli ett 
arbetsmiljöproblem för anläggningspersonalen. 
 
Förvaltningen anser att det är viktigt att det ansvar som 
arrangerande förening och förbund har för sin match inte delas med 
staden eller annan myndighet. Självklart kan staden, polisen och 
andra bidra till att förebygga eller stoppa ordningsstörningar, men 
huvudansvaret för att genomföra en fotbollsmatch, elit eller bredd, 
är otvetydigt arrangörens. 
 
4. Vi vet att staden är igång med att sätta upp många nya 
övervakningskameror runt om i Stockholms stad. Vad har staden för 
möjlighet, i samarbete med polisen, att sätta upp tillfälliga 
övervakningskameror på sina egna idrottsanläggningar under 
fotbollsmatcher som förväntas bli stökiga? 
 
Idrottsförvaltningen har tillstånd för kameraövervakning på bland 
annat Grimsta IP för att bevaka allsvenska matcher, som har 
särskilda arrangemangstillstånd. Tillstånd finns också för att bevaka 
Spånga IP, dock endast utanför anläggningens ordinarie öppettider. 
Det är betydligt svårare även med ny lagstiftning att få tillstånd för 
att bevaka allmänna platser (tex idrottsplatser) när det finns barn 
och ungdomar på platsen. Nyttan, i förhållande till andra åtgärder, 
är inte heller helt tydlig. Förvaltningen ser det därför inte som en 
framkomlig väg. 
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Idrottsdirektör  Avdelningschef 
Idrottsförvaltningen  Idrottsförvaltningen 
 

Bilaga 
Skrivelse om bättre matchklimat inom fotbollen från Mikael 
Peterson (C) och Hanna Wistrand (L). 
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